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Bemærkninger til dagsordner for 
møderne i april 2024 

Beskæftigelses- og Socialudvalget 

Ad pkt. 51: Udtalelse til Ankestyrelsen 

Handicaprådet ser frem til Ankestyrelsens opfølgning og afgørelse og herunder specielt 
om Ankestyrelsen er enig i den beskrivelse af forløbet og indholdet af det fremtidige 
tilbud, som socialdirektøren fremlagde på seneste møde i Handicaprådet.  
 
Handicaprådet skal dog samtidig gentage sin bekymring fremsendt forud for Udvalgets 
behandling af sagen i januar 2024 om at gøre tilbuddene usikre for nuværende brugere, 
herunder ved at åbne op for forskellige grupper med forskellige udfordringer og behov. 
 
Endelig finder Handicaprådet, at der er behov for, at såvel Udvalget som Forvaltningen 
evaluerer forløbet, og herunder vurderer, om informationen har været tilstrækkelig og 
specielt tilstrækkeligt borgernært. 
 
Det virker således ikke overbevisende at udsende et brev, som alene indeholder en 
ændret henvisning fra §104 til §82a i Serviceloven og en bemærkning om, at man kan 
fortsætte i sit nuværende tilbud. Roskilde Kommune kan ikke kræve, at brugerne af 
tilbud på det sociale område forstår de juridiske og forvaltningsmæssige spidsfindigheder 
heri. 
 
Og det bliver jo ikke bedre af, at det af brevet til borgerne fra november 2023 fremgår, at 
man kan fortsætte i sit tilbud og det så i det efterfølgende materiale, som fremgår af 
bilagene til denne dagsorden, fremgår, at det ikke vil indeholde ”væsentlige ændringer”. 
Dette kan jo kun læses som om der kommer ændringer.  
 
Endelig finder Handicaprådet det uhensigtsmæssigt, at Roskilde Kommune begynder at 
bruge fluffy betegnelser som ”social hub” som nye plusord for fremtidige ændringer 
inden der foreligger nogen som helst konkrete planer. Handicaprådet ser i øvrigt frem til 
at blive inddraget proaktivt i arbejdet med udvikling af de nye tiltag. 
 
Ad pkt. 52: Delvis frigivelse af rådighedsbeløb til 
forbedringer på Bosted Hørhus 

Handicaprådet kan kun støtte, at der frigives rådighedsbeløb til at forbedre forholdene 
på Bostedet Hørhus. Handicaprådet finder imidlertid, der er behov for en nærmere 
redegørelse for, hvorfor det vurderes, at der ikke er behov for at forbedre forholdene på 
Store Valbyvej. Dette var jo også en klar konklusion af den proces med vurdering af 
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botilbuddene på Store Valbyvej, Mariehusene og Toftebakken, som Handicaprådet 
deltog i 2021. 
 
Ad pkt. 53: Delvis frigivelse af rådighedsbeløb til 
forbedringer på Bosted Hyrdehøj 

Handicaprådet kan støtte op om etablering af møde- og aktivitetsfaciliteter på Bosted 
Hyrdehøj. Handicaprådet skal i den forbindelse understrege vigtigheden af, at sådanne 
nødvendige og helt naturlige faciliteter fremadrettes indtænkes allerede ved 
etableringen af nye botilbud, herunder i forhold til det kommende nye Mariehusene i 
Trekroner. I øvrigt henvises til bemærkning under dagsordenens pkt. 52 om Store 
Valbyvej. 
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